
POROZMAWIAJMY O MIEJSKICH KOTACH

W Śródmieściu na zaproszenie 
dzielnicowego Wydziału Ochro-
ny Środowiska w spotkaniu wzięło 
udział dwóch lekarzy weterynarii. 
Kilkadziesiąt uczestników skorzy-
stało z możliwości zadawania pytań 
i zgłaszania problemów związanych 
ze zdrowiem kotów.

– Celem spotkania było zapo-
znanie osób dokarmiających koty 
wolno żyjące z zagrożeniami, na ja-
kie narażone są te zwierzęta, a także 
udzielenie wskazówek, jak właściwie 
opiekować się kotami – mówi rzecz-
nik Śródmieścia Mateusz Dallali. 
– Zainteresowanie tą problematyką 
pokazuje, że tego typu spotkania są 
potrzebne i pożyteczne.

Na Mokotowie z karmicielami 
spotkał się wiceburmistrz Piotr Bo-
resowicz. Zgłoszono wiele  uwag do 
realizowanego przez urząd progra-
mu opieki nad zwierzętami.

Na Woli pierwsze spotkanie 
z osobami, które zajmują się do-
karmianiem kotów, odbyło się  
w październiku. - W przyszłym 
roku planowane jest większe spotka-
nie, którego celem będzie określenie 
potrzeb i problemów, jakie towarzy-
szą opiece nad żyjącymi na wolno-
ści kotami – zapowiada rzeczniczka 
Woli Monika Beuth-Lutyk.

Spotkania odbyły się też w in-
nych dzielnicach, m.in. na Bemo-
wie, Mokotowie i Pradze-Południe.

Dyskusje mają odbywać się co 
najmniej dwa razy w roku. Jest to 
pomysł radnego Lecha Jaworskiego 
(PO). „Społeczni karmiciele kotów 

zwrócili mi uwagę, że urzędnicy 
miejscy nie zawsze wsłuchują się  
w ich postulaty” – napisał radny  
w interpelacji.

Opiekunowie od dawna narze-
kają na brak kontaktu z urzędnika-
mi. Jednym z punktów zapalnych 
była zakupiona w zeszłym roku kar-
ma, która – jak opisała jedna z orga-
nizacji opiekujących się zwierzętami 
– była gorsza od tektury. Nie chciały 
jej jeść nawet wygłodniałe koty.

Po wielu interwencjach ratusz 
zmienił warunki przetargu. W tym 
roku o wyborze zwycięzcy nie de-
cydowała tylko cena, ale również 
jakość kociego jedzenia. Opiekuno-
wie chcą rozmawiać z ratuszem jed-
nak nie tylko o karmie, ale również  
o schronieniu dla kotów w zimie, 
czy bezpieczeństwie tych zwierząt.                                   

RB

Rozpoczęła się seria spotkań urzędników ze społecznymi opiekunami wolno żyjących kotów. – Tego typu spotkania  
są potrzebne i pożyteczne – uważają organizatorzy. 

ZWIERZĘTA
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PARKOMATY NA KARTĘ
Kierowcy parkujący w Strefie 
Płatnego Parkowania Niestrzeżo-
nego już wkrótce nie będą musieli 
szukać drobnych po kieszeniach. 
Nowe parkomaty będą akcepto-
wały wszystkie karty płatnicze - 
ogłosił urząd miasta. 

Zarząd Dróg Miejskich pod-
pisał umowę na wymianę i obsłu-
gę 1450 starych parkomatów na 
nowoczesne urządzenia. Do paź-
dziernika 2015 r. wszystkie nie-
biesko-szare parkomaty zostaną 
zastąpione przez nowe urządzenia. 
Montaż pierwszej setki rozpocznie 
się w lutym. 

- W pierwszej kolejności po-
stawimy je w centralnych rejonach 
miasta mówi Grażyna Lendzion, 
dyrektorka ZDM. -  Nowe parko-
maty będą zasilane energią słonecz-
ną, będą miały także klawiaturę 
umożliwiającą wpisywanie numeru 
rejestracyjnego samochodu.

W nowych urządzeniach 
płacić będzie można gotówką, 

kartami bankowymi i z wyko-
rzystaniem telefonu komórko-
wego. Będzie także możliwość 
dokonywania płatności za po-
mocą bankowych kart płatni-
czych niewymagających za-
twierdzania transakcji kodem 
PIN (chipowych i zbliżenio-
wych poprzez system płatności 
PayPass i payWave). I tak jak 
w sklepie, kierowca przyłoży 
kartę w odpowiednie miejsce,  
a parkomat pobierze odpowied-
nią kwotę.

Nowe parkomaty nie będą ak-
ceptowały płatności Warszawską 
Kartą Miejską. Jak dowiedział się 
„Przegląd Stołeczny”, wynika to 
m.in. z faktu, że karty były często 
fałszowane, przez co - jak wynika 
ze wstępnych wyliczeń - miasto 
straciło grube tysiące złotych. 

Dlatego też ta usługa będzie 
stopniowo wygaszana. Opła-
ty za parkowanie będzie moż-
na ładować na kartę miejską do  

23 grudnia 2014 r. Potem, do  
23 lutego 2015 r. będzie można 
już tylko opłacać parkowanie ko-
rzystając z WKM. Od 9 marca  
w Punktach Obsługi Pasażera 
ZTM będzie można otrzymać 

zwrot pieniędzy niewykorzysta-
nych na parkowanie.    

Jak zapewniają urzędnicy, 
większość kierowców nadal pła-
ci bilonem. Zdarzają się sytuacje, 
gdy osoby, które dostały mandat 

za brak opłaty, tłumaczą, że po-
szły tylko rozmienić pieniądze.

Parkomaty, w których moż-
na płacić kartą bankomatową lub 
kredytową stoją już w ścisłym 
centrum.                                     CS

We wrześniu przyszłego roku we wszystkich parkomatach kierowcy będą mogli płacić kartami bankowymi. Zarząd Dróg 
Miejskich rozpoczyna wymianę parkomatów na urządzenia akceptujące wszystkie karty płatnicze.
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Pie rwszym 
oficjalnie po-
danym ter-
minem uru-
c h o m i e n i a  
podziemnej 
kolejki był  
14 grudnia. 
P r e z y d e n t 
Hanna Gron-
kiewicz-Waltz 
z a s t r z e g ł a 
wówczas jed-

nak, że najważniejsze jest bezpieczeństwo 
pasażerów i dopóki nie będzie pewności, że 
jest ono zachowane, władze miasta nie po-
dejmią decyzji o otwarciu nowej linii. 

Warto tu pamiętać, że prezydent War-
szawy nie zdecydowała się na to, mimo że 
– jak wiele na to wskazuje – gdyby otwo-
rzyła metro przed wyborami, wygrałaby je 
w pierwszej turze. 

Nie rozumiem więc, dlaczego opozycja 
krytykuje decyzję o przesunięciu otwarcia 
o kilka tygodni. Wiadomo, że nie jest ono 
spowodowane złą wolą, czy zaniechaniem, 

lecz awarią akumulatora, do której doszło 
na rondzie Daszyńskiego. Czy lepiej nara-
zić pasażerów na stres, a być może utratę 
zdrowia? Jestem bardzo ciekawy, jaką decy-
zję podjęliby krytycy Hanny Gronkiewicz-
-Waltz, gdyby znaleźli się na jej miejscu. 
Obawiam się, że część z nich zaryzykowa-
łaby bezpieczeństwo – oczywiście nie swo-
je – i nie do końca przetestowane pociągi 
jeździłyby jeszcze przed wyborami.

Co ciekawe, gdy pani prezydent ogłosiła 
w kampanii, że metro zostanie otwarte do-
piero po wyborach, opozycja krytykowała 
ją oszczędnie. Histeria wybuchła dopiero 
po wyborach. O czym to może świadczyć? 
Według mnie jedynie o tym, że sprawa jest 
tylko polityczna. A Hanna Gronkiewicz-
-Waltz podjęła trudną, lecz odpowiedzialną 
decyzję, na którą zdobyć się mógł tylko na-
prawdę dobry gospodarz miasta. 

Metro i tak wkrótce zostanie otwarte.  
A dzięki tej właśnie decyzji będziemy mo-
gli jeździć nim bez obaw, że nastąpi kolejna 
awaria, a pociąg stanie w ciemnym tunelu.     

Lech Jaworski,
radny Warszawy, PO

SZTUKA ODPOWIEDZIALNOŚCI
Przesunięcie terminu otwarcia drugiej linii metra o kilka 
tygodni spowodował falę negatywnych komentarzy. Czy jest 
o co kruszyć kopie?

FELIETON

Brakuje ła-
weczek przy 
c h o d n i k u ? 
Trzeba po-
m a l o w a ć 
u r ządzen i a 
na placu za-
baw? A może 
przydałoby 
się boisko 
do siatkówki 
na pobliskim 
skwerze lub 
plac do ćwi-

czeń crossfitowych na miejskiej plaży? 
Teraz możliwe jest realizowanie takich 
planów ze środków miejskich. 

Budżet partycypacyjny to przecież 
proces konsultacji społecznych ma-
jących na celu włączenie nas wszyst-
kich do decydowania o wydatkowa-
niu części środków znajdujących się  
w budżecie miasta. Projekty muszą być 
przeznaczone dla ogółu mieszkańców. 

Zgłoszeń będzie można dokonywać 
od 17 stycznia do 17 lutego. Mieszkańcy 

wybiorą swoje projekty w głosowaniu 
internetowym, odbywającym się w dru-
giej połowie czerwca 2015 r. Realizacja 
zaproponowanych inicjatyw nastąpi  
w 2016 r. 

Na Pradze-Południe do wykorzysta-
nia będzie 4,17 mln zł. Kwota ta zosta-
nie podzielona pomiędzy osiem rejo-
nów (według istniejących rad osiedli).  
A 20 proc. ogólnej puli środków prze-
znaczy się na tzw. poziom ogólnodziel-
nicowy, umożliwiający zgłoszenie ini-
cjatyw dla całej Pragi-Południe. 

W 2015 r. rozpocznie się realizacja 
42 projektów zgłoszonych w I edycji 
budżetu partycypacyjnego. Powstaną 
między innymi: teatr amatorski na Go-
cławiu, plac do ćwiczeń kalistenicz-
nych, hala łukowa, boisko do koszy-
kówki, a także pracowania językowa 
czy domki dla owadów. 

Warto mieć pomysły i przekonywać 
do nich wszystkich dookoła!       

Katarzyna Bernadetta Olszewska,
radna Pragi-Południe, SLD

TCHNIJMY ŻYCIE W OKOLICĘ
Warto mieć pomysły i przekonywać do nich wszystkich  
dookoła. Zwłaszcza że możliwe jest realizowanie ich  
ze środków miejskich. 

FELIETON

Rok 2014 
p rzechodz i 
już do histo-
rii. Był to rok 
wyborów sa-
morządowych  
i wielu obiet-
nic składanych 
mieszkańcom 
Wa r s z a w y 
przez licznych 
kandydatów na 
radnych.

Bezwzględna większość w radzie miasta, 
prezydent Warszawy oraz współrządzenie 
większością warszawskich dzielnic to do-
robek Platformy Obywatelskiej i powód do 
powyborczych rozliczeń . Metro – choć mia-
ło ruszyć – nie ruszyło, Praga nadal czeka na 
obiecane inwestycje, Bulwary Wiślane dalej 
w budowie. A do parku na Odolanach dzień 
po wyborach wjechał ciężki sprzęt i tym sa-
mym zakończono walkę mieszkańców o zie-
lony fragment ich otoczenia.

Budżet na 2015 r. to kolejny przykład, 
który sprowadza wyborców na ziemię. Po 

raz kolejny okazało się, że nie tylko kompe-
tencje, ale i środki finansowe – zamiast trafić 
do dzielnic – zostały w ratuszu. Budżet inwe-
stycyjny został radykalnie okrojony, a środki 
przekazane dzielnicom ograniczono do mi-
nimum. Nierozwiązane problemy, takie jak 
np. kwestia reprywatyzacji, remonty zasobu 
komunalnego czy dokończenie rozpoczę-
tych inwestycji, z pewnością nadal pozosta-
ną nierozwiązane. Inwestycje dzielnicowe to 
w większości przypadków bardziej gaszenie 
pożarów drobnymi remontami i moderni-
zacjami, niż wyjście z własną inicjatywą  
i rozwiązanie infrastrukturalnych proble-
mów. Trzeba więc mieć świadomość, kto 
rządzi w Warszawie i wymagać, by plany nie 
okazały się tylko przedwyborczym skrótem 
myślowym. Aby władze miasta czuły odpo-
wiedzialność przed wyborcami i opozycją. 

Należy, zadbać o to, aby dialog z miesz-
kańcami nie ograniczył się tylko do „Ho-
zmówek z Hanną” prowadzonych przez 
pracownika ratusza. Aby hasłem kolejnych 
czterech lat nie było jedynie ”Bhawo ja”.

Piotr Milowański,
radnyWoli, PiS

PO WYBORACH
Przed nami Nowy Rok i niezwykła szansa stojąca przed  
mieszkańcami Warszawy, aby w krótkim czasie zweryfikować  
przedwyborcze obietnice swoich wybrańców. 

FELIETON

Na Ursynowie 
debiutująca  
w radzie dwu-
o s o b o w a 
I n i c j a t y w a 
Mieszkańców 
Ursynowa po-
dzieliła się na 
dwie równe 
części. Dowie-
dzieliśmy się, 
że z list ruchów 
miejskich do 

rad dzielnic startowały osoby interesowne, 
niestroniące od nepotyzmu, promujące nie-
kompetencję, o poglądach na prawo od PIS. 

Komentatorzy w większości solidaryzu-
ją się z Janem Śpiewakiem, liderem MJN, 
który zjednoczył lokalne grupki aktywistów 
miejskich, aby zawalczyć o konkretne po-
stulaty. Załatwienie sprawy reprywatyzacji, 
przywrócenie drzew na głównych ulicach 
miasta, budowa autostrad rowerowych, 
wzmocnienie roli budżetu partycypacyjnego 
– tymi postulatami lokalny komitet przekonał 
wielu wyborców. 

Z zapowiedzi pozostała wynegocjowa-
na przez Jana Śpiewaka umowa koalicyjna  
z PO. Wszystko wskazuje na to, że pozo-
stanie na papierze, bo wiceburmistrzowie 
wybrani przez byłą już trójkę radnych MJN, 
wbrew opinii stowarzyszenia, na pewno nie 
będą chcieli jej realizować.

Andrzej Kozicki, Ewa Czerwińska i Mi-
chał Sas mieli wraz ze Śpiewakiem sprawić, 
że rada dzielnicy zajmie się sprawami śród-
miejskiej społeczności lokalnej. Zamiast tego 
dowiedzieliśmy się o prokorwinistycznych 
sympatiach, przywiązaniu do symboliki  
i treści przyrzeczenia radnego z okresu mię-
dzywojennego, niechęci do „Tęczy” oraz bli-
skości z Prawem i Sprawiedliwością.MJN, 
które odcięło się od radnych, też nie jest bez 
winy. Ktoś umiejscowił tych ludzi na pierw-
szych miejscach list wyborczych. Zaufał im. 
Dlatego ciężko będzie obecnie zaufać Janowi 
Śpiewakowi, który został jedynym radnym 
społecznym Śródmieścia, że jego ugrupowa-
nie prezentuje inny styl uprawiania polityki 
od starych wyjadaczy. Szkoda Warszawy. 

Bogumił Kolmasiak,
publicysta, Zieloni

A ŚPIEWAK TAKŻE BYŁ SAM
Ledwie kilka dni przetrwał klub Miasto Jest Nasze  
w Śródmieściu. Z czterech wybranych radnych pozostał  
w nim tylko Jan Śpiewak, przewodniczący stowarzyszenia. 

FELIETON
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NOWE TRASY TRAMWAJOWE

Na swoje zwykłe trasy wrócą 
tramwaje linii 6 (Gocławek – 
Koło), 23 (Czynszowa – Nowe 
Bemowo), 24 (Gocławek – Nowe 
Bemowo) i 28 (Dw. Wschodni Ki-
jowska – Koło). Przestaną jeździć 
autobusy linii, które zastępowały 
wyłączone tramwaje, czyli Z-2  
i Z-3.

Tramwaje Warszawskie budu-
ją na Bemowie trasę tramwajową 
od ul. Górczewskiej do Radiowej. 
Robotnicy zakończyli właśnie 
budowę połączenia nowej trasy  
z torami na ul. Radiowej i Po-
wstańców Śląskich, dlatego zno-
wu mogą tu jeździć tramwaje.

Kiedy pojedziemy nową linią 
łączącą dwie części Bemowa?

– Wszystko jest jednak zależ-
ne od pogody, choć ta nam na ra-
zie sprzyja – mówi „Przeglądowi 
Stołecznemu” Michał Powałka, 
rzecznik Tramwajów Warszaw-
skich.  – Jeśli prace zakończą się 
do 22 grudnia, to spółka Tram-

waje Warszawskie wystąpi o po-
zwolenie na użytkowanie tej trasy 
– dodaje.

Rzecznik TW podkreśla, że 
podczas realizacji tej inwestycji 
pojawiły się kłopoty, które były 
nie do przewidzenia na etapie prac 
projektowych. - Na skrzyżowa-
niu ul. Radiowej i Powstańców 
Śląskich był bardzo niestabilny 
grunt i musieliśmy go wymieniać. 
Jeżeli chodzi o skrzyżowanie Gór-
czewskiej i Powstańców Śląskich 
– zwiększył się zakres zadań, mu-
sieliśmy podbudować jezdnię – 
tłumaczy Powałka. 

Podczas realizacji inwestycji 
okazało się,  że wiele instalacji 
podziemnych było nieujętych  
w dokumentacji projektowej. 
Tramwaje Warszawskie tłumaczą, 
że trzeba było zmieniać w dużym 
stopniu infrastrukturę podziemną. 

Powstanie nowej trasy tram-
wajowej i jej otoczenia ma się 
przełożyć w znacznym stopniu na 

jakość życia mieszkańców Bemo-
wa i całej Warszawy. - To inwe-
stycja w całe otoczenie, a nie tylko  
w transport publiczny – mówi Mi-
chał Powałka.

Dodatkowo ma zostać do-
budowana druga jezdnia ul. Po-
wstańców Śląskich na odcinku 
od Radiowej do Wrocławskiej. 
Powstaną też nowe ścieżki rowe-
rowe. - Jest to inwestycja ogólno-
miejska,  a nie tylko dzielnicowa. 
Mieszkańcy nie będą musieli się 
przesiadać z tramwaju w autobus 
i będą mogli przejechać przez 
całą dzielnicę tramwajem – mówi 
rzecznik TW.

Prawdopodobnie nowa linia 
zacznie działać na przełomie 
stycznia i lutego przyszłego 
roku. Czas przejazdu z ul. Ra-
diowej do bemowskiego ratusza 
wyniesie ok. 5 minut. Powstaną 
również nowe przystanki, wy-
posażone w System Informacji 
Pasażerskiej, informujący o go-

dzinach odjazdów najbliższych 
tramwajów. 

Wkrótce ruszyć ma również 
tramwaj na Tarchomin. Jak dowie-
dział się „Przegląd”, urzędnicy zło-
żyli do nadzoru budowlanego wnio-
sek o pozwolenie na użytkowanie  
5 grudnia. Nadzór na decyzję ma  
21 dni, więc jest szansa, że nowa 
linia będzie mogła ruszyć jeszcze 
przed świętami albo tuż po nich.

Jakie inwestycje ratusz planuje 
w dalszej kolejności? - Najbar-
dziej potrzebna jest linia łącząca 
Dworzec Zachodni z Wilanowem 
– mówi wiceprezydent Warszawy 
Jacek Wojciechowicz. - Dlatego 
też chcielibyśmy, aby w pierwszej 
kolejności ruszyła budowa wła-
śnie tej trasy.    

BK, RB

Od poniedziałku mieszkańcy Bemowa odzyskają trasę tramwajową na ul. Powstańców Śląskich i Radiowej,  
pomiędzy pętlami Koło i Nowe Bemowo. Wkrótce ruszyć ma również tramwaj na Tarchomin.

KOMUNIKACJA

Szanowni Państwo!

Bardzo dziękuję Państwu za udzielenie mi poparcia 
w wyborach samorządowych. Państwa zaufanie oraz 
wynik, który umożliwił mi zdobycie mandatu radnego 
(5160 głosów), jest dla mnie największą motywacją  
do dalszej pracy na rzecz Warszawy i jej mieszkańców.

Z okazji świąt Bożego Narodzenia chciałbym złożyć 
Państwu najserdeczniejsze życzenia zdrowia, wszelkiej 
pomyślności w życiu osobistym oraz sukcesów w pracy 
zawodowej. Niech rok 2015 będzie dla nas wszystkich 
szczęśliwy i owocny!

Michał Czaykowski,
radny Warszawy
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STUDIO 4. PIĘTRO Single 
mogą wybrać się na specjalnie 
dedykowane dla nich imprezy. 
Studio 4Piętro (ul. Żelazna 54) 
zaprasza do udziału w „Niespa-
rowanym sylwestrze”. W pro-
gramie: koncert Tamary Raven, 
występ na skrzypcach Magdale-
ny Szymańskiej, całość uświetni 
DJ Diablo. Sylwestrowy wieczór 
będzie okazją nie tylko do dobrej 
zabawy, ale też do znalezienia 
miłości życia. Cena: 250 zł/os.

JAŚ I MAŁGOSIA Niedawno 
reaktywowana klubokawiarnia 
Jaś i Małgosia (al. Jana Pawła II 
57) zaprasza na zabawę w klima-
cie PRL. Organizatorzy zapewnią 
wystrój, klimat, menu i muzykę 
tamtych lat. Zachęcają do strojów 
z danych czasów.  Koszt: 199 zł., 
w tym szwedzki stół, miejsca sie-
dzące, oraz open bar. Rezerwacje: 
510 501 051.

YOU & ME Klub You & ME, ul. 
Żurawia 6/12 zaprasza do zabawy  
sylwestrowej w  roli:  świadka, po-
dejrzanego, tłumacza, detektywa, 
oskarżonej i eksperta w sprawie 
31.12.2014 dotyczącej Królika R. - 
„Wrobionego”. Klimat gangsterski 
Hollywood, kobiety w kreacjach 
hollywoodzkich i mężczyźni w ka-
peluszach oraz prochowcach – lub 
na odwrót. Start o godz. 20. Cena: 
250zł/os. Oferta obejmuje open bar 
i bufet. Rezerwacje: 22 379 03 79. 

FREEDOM CLUB Na zabawę 
w stylu indyjskim zaprasza Fre-
edom Club przy ul. Młocińskiej 11.  
W programie: szampan o północy, 
pokaz: tańca brzucha, tańca fla-
menco, tańca bollywood, sheesha, 
indyjskie jedzenie i henna. Usłyszy-
my muzykę z Bollywood, turecką, 
arabską, polską, oraz najnowsze 
hity z Hollywood. Koszt to 49-99zł/
os. Rezerwacja: razvi.events@gma-
il.com.

SKWER Na zabawę sylwestrową 
w stylu Ala Capone zaprasza Skwer 
przy ul. Krakowskie Przedmieście 
60A. Goście przeniosą się do lat 
30. ubiegłego wieku. Organizatorzy 
proponują mężczyznom garnitury 
w białe prążki, a kobietom  pióra, 

piękne długie kreacje i biżuterię. 
Cena: 270-290zł/os. Oferta zawie-
ra menu dań ciepłych i zimnych, 
desery, oraz open bar. Rezerwacja: 
502 312 634.

MY WARSAW RESIDENCE  
My Warsaw Residence przy  
ul. Okopowej 65 organizuje dwie 
imprezy w tym samym czasie – na 
każdą z nich obowiązuje oddzielny 
bilet. Jedna to „Tajemniczy ogród” 
– bogaty wystrój w śnieżnym kli-
macie. Druga to „Straszny dwór” 
– gotycki, mroczny klimat, zjawy 
i strachy. Na obydwóch parkie-
tach muzyka lat 80. i 90. Bal trwa 
w godzinach: 20:00-4:00. Cena to 
250–350zł/os. Oferta obejmuje: 
open bar (wódka biała, wino białe 

i czerwone, soki owocowe, softy, 
napoje gorące) oraz bogate menu. 
Rezerwacja: 22 530 50 00.

HYDROZAGADKA Klub Hy-
drozagadka, ul. 11 Listopada 22 za-
prasza na oldschoolowy sylwester. 
Oprawę muzyczną z lat 80. i 90. za-
pewnią: DJ Bogos i DJ Nebaz. Poza 
oprawą muzyczną zaplanowane są 
elementy fluorescencyjnej sceno-
grafii. Start: godz. 20. Koszt: 130-
220zł/os. Oferta obejmuje: open 
bar (wódka czysta), piwo, lampkę 
szampana o północy i stół szwedzki 
– dania na ciepło i zimno. Bilety do 
kupienia w sąsiedniej klubokawiar-
ni Chmury.  

Cezary Skoczylas

SYLWESTER NIEBANALNY
Gdzie spędzić sylwestra? Przygotowaliśmy kilka propozycji dla tych, którzy jeszcze nie mają  
pomysłu, gdzie wybrać się na ostatnią w tym roku zabawę.

ROZRYWKA

Większość centrów handlo-
wych podczas świątecznych dni 
zmieni godziny otwarcia. Gdzie 
i kiedy będziemy mogli zrobić 
zakupy?

■ Galeria Mokotów 
24 grudnia galeria będzie czynna 
w godz. 10–15, Carrefour: 8–15, 
Cinema City nieczynne, Aleja 
Smaków: 9–15, Holmes Place: 
6.30-22.
25 grudnia galeria nieczynna, Car-
refour nieczynny, Cinema City 
czynne od godz. 14.30 do ostat-
niego seansu, Aleja Smaków nie-
czynna, Holmes Place nieczynny.
26 grudnia galeria nieczynna, 
Carrefour nieczynne, Cinema 
City: 9.30-22:45, Aleja Smaków: 
12–22, Holmes Place: 10–17 .
31 grudnia galeria czynna w go-
dzinach 10–17, Carrefour: 9–18, 
Cinema City: 9.30-16.15, Aleja 
Smaków 9–19, Holmes Place  
6.30-17.
1 stycznia galeria nieczynna, Car-
refour nieczynny, Cinema City 
czynne od godz. 12.30 do ostat-
niego seansu, Aleja Smaków: 
12–22, Holmes Place nieczynny.

■ CH Arkadia
24 grudnia galeria czynna  
w godz. 10–15, Carrefour: 8–15, 
Cinema City nieczynne, Leroy 
Merlin: 8.30–14 
25 grudnia galeria nieczynna, 
Carrefour nieczynny, Cinema 
City: 14.30-22.45, Leroy Merlin 
nieczynny.
26 grudnia galeria nieczynna, 
Carrefour nieczynny, Cinema 
City 9.30-22.45, Leroy Merlin 
nieczynny.
31 grudnia galeria czynna  
w godz. 10–15, Carrefour: 8.30-
18,  Cinema City 9.30-16.15, Le-
roy Merlin: 8–15 .
1 stycznia galeria nieczynna, Car-
refour nieczynny, Cinema City 
czynna w godz. 12.30-22.45, Le-
roy Merlin nieczynny.

■ CH Wola Park 
24 grudnia galeria czynna  
w godz. 10–15, Auchan: 7–15, 
Multikino nieczynne, Calypso 
Fitness Club: 8–14. 
25 grudnia galeria nieczynna, Au-
chan nieczynny, Multikino: 14–24, 
Calypso Fitness Club nieczynny.
26 grudnia galeria nieczynna, Au-
chan nieczynny, Multikino: 10–24, 
Calypso Fitness Club nieczynny.

dokończenie na str. 5

ZAKUPY 
W ŚWIĘTA

Nie zmienią się podatki od nie-
ruchomości oraz od środków 
transportu, między innymi sa-
mochodów ciężarowych. Utrzy-
manie dotychczasowych stawek 
jest motywowane przede wszyst-
kim deflacją: od lipca tego roku 
wskaźnik inflacji notuje wartości 
ujemne. 

W poprzednich latach podat-
ki lokalne rosły wraz ze wzrostem 
wskaźnika inflacji. Można więc 

zadać pytanie: Dlaczego nie zde-
cydowano się na nieznaczne ob-
niżenie tych stawek? To mogłoby 
się przyczynić do pewnego oży-
wienia gospodarczego w stolicy. 
O głosowanie w tej sprawie nie 
poproszono Rady Warszawy.

Podatki lokalne płacimy od 
nieruchomości – zarówno miesz-
kalnych, jak i tych przeznaczo-
nych na działalność gospodarczą. 
Wśród podmiotów prawnych naj-

niższe stawki są przewidziane dla 
organizacji pożytku publicznego, 
szpitali i przychodni. Najwięcej 
płacą ci, którzy chcą prowadzić 
działalność gospodarczą. Przy-
kładowo za 1 mkw. powierzchni 
użytkowej budynku mieszkal-
nego zapłacimy 74 gr, natomiast  
w przypadku prowadzenia dzia-
łalności gospodarczej już 23,03 zł. 

Opodatkowaniu podlegają 
również samochody ciężarowe 

– im większa masa, tym większa 
opłata. Stawki mają charakter 
zryczałtowany i wynoszą od 545 
zł rocznie, w przypadku cięża-
rówki ważącej od 3,5 do 5,5 tony, 
aż do 2782 zł dla aut ważących 
powyżej 31 ton. Na obniżenie 
opłaty mogą liczyć właściciele 
ciężarówek wyprodukowanych 
po 2012 r. oraz jeżdżących na sil-
nikach hybrydowych. 

                                           PB

ROK ODPOCZYNKU OD WYŻSZYCH OPŁAT 

Podwyżek podatków lokalnych w przyszłym roku nie będzie – zapewnia warszawski ratusz. Prezydent Warszawy 
Hanna Gronkiewicz-Waltz zdecydowała, że w 2015 r. zapłacimy te same stawki co dotychczas.

FINANSE
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Od miesięcy trwają dyskusje do-
tyczące dwóch rond u zbiegu ulic 
Świętokrzyskiej i Kopernika oraz 
Kopernika i Tamki. Potyczki o ich 
patronów powoli zaczynają obra-
stać legendą. Zaczęło się od neutral-
nych i oczywistych (w sąsiedztwie 
szpitala dziecięcego) Bolka i Lolka. 
Pomysł ten spotkał się z pozytyw-
nym odzewem wśród mieszkańców 
Warszawy i miał być antidotum na 
falę nazewniczych projektów. Nie 
udało się. Natomiast szybko zi-
ścił się fatalny scenariusz i zaczęły 
wpływać kolejne wnioski. Między 
innymi środowisko działaczy NZS 
wnioskowało o upamiętnienie ich 
organizacji. 

Obecnie już jest niemal pewne, 
że jedno z rond otrzyma za patrona 
Tadeusza Mazowieckiego, a drugie 
Bronisława Geremka. Nie ma jed-
nak zgody na to, które rondo które-
mu z nich ma być przypisane. 

Od lat wielki problem stano-
wi również godne upamiętnienie 
jednego z największych Polaków 
– Ignacego Paderewskiego. W tej 
chwili w Warszawie są dwie ulice 
jego imienia. Jedna w Remberto-
wie, druga w Wesołej. Wiele śro-
dowisk patriotycznych nie może się 
jednak pogodzić z tym, że nie ma w 
ścisłym centrum Warszawy ulicy 
jego imienia. Jednak zmieniać nazw 
ulic nie należy (szczególnie że w 
Rembertowie jest to bardzo długa, 

adresowa ulica). Powielać nazw nie 
wolno (zgodnie z zapisami statutu 
Komisji ds. Nazewnictwa Miejskie-
go). Sytuacja jest patowa. 

Równie poważnym problemem 
jest brak w Warszawie odpowiedniej 
do rangi postaci ul. Cypriana Kamila 
Norwida. Na szczęście (w odróżnie-
niu do ul. Paderewskiego) jest szan-
sa na rozwiązanie godne wieszcza. 
Trzeba jednak poczekać na opinie 
Biura Geodezji i Katastru. 

Od wielu miesięcy środowisko 
związane z Instytutem Głuchonie-
mych stara się o upamiętnienie Głu-
choniemych Żołnierzy AK. Pier-
wotny wniosek dotyczył wąwozu 
w parku Rydza-Śmigłego na tyłach 
instytutu. Dotychczas nie było po-
zytywnej opinii. Jednak determina-
cja wnioskodawców jest olbrzymia.  

Niezmiennie problemem jest 
otoczenie Muzeum Historii Ży-
dów Polskich. Chociaż przestrzeń 
naokoło jest niewielka i ma już pa-
tronów, wciąż wpływają kolejne 
wnioski. Między innymi ponownie 
wpłynął projekt dotyczący Stefanii 
Wilczyńskiej. Nie ulega wątpliwo-
ści, że jest to postać ze wszech miar 
godna upamiętnienia, ale nie przy 
muzeum, bo tam już nie ma gdzie.  

Wnioskowano również o to, aby 
skwer na wewnętrznym podwórku 
Ministerstwa Finansów otrzymał 
nazwę Straży Obywatelskiej. Mi-
nisterstwo nie wyraziło na to zgody, 

argumentując, że jest to teren za-
mknięty. Czy jest to wystarczający 
argument, aby w tej części miasta 
nie upamiętnić tak zasłużonej dla 
Polski formacji? Wewnętrzny dzie-
dziniec Ministerstwa Finansów, 
jakby nie patrzeć, jest przestrzenią 
publiczną. I miasto powinno mieć 
możliwość jej nazwania.

Na nazewnicze decyzje na-
dal oczekuje również Południowa 
Obwodnica Warszawy – jedna 
jej część miała otrzymać nazwę 
Polskiej Organizacji Wojskowej,  
a druga Legionów Piłsudskiego. Nie 
było jednak dotychczas zgody na to, 
który fragment obwodnicy którą ma 
otrzymać nazwę. Nadszedł chyba 
już czas, aby rozstrzygnąć ten dyle-

mat. I należy oczekiwać w najbliż-
szych miesiącach projektu uchwały 
w tej sprawie.

Takich i podobnych spraw 
oraz dylematów jest bardzo wie-
le. Trudno je wszystkie wymienić. 
Ważne jest jednak, że to nie komi-
sja kreuje różne sprawy, a pomysły 
zgłaszają mieszkańcy Warszawy.  
I choć często niektóre z nich wydają 
się dziwne (jak choćby projekt na-
zwy rondo Miłosierdzia Bożego), 
to nad każdym wnioskiem komisja 
musi się pochylić z jednakową uwa-
gą. A odmawiając, musi mieć solid-
ne argumenty.        

Aleksandra Sheybal-Rostek
wiceprzewodnicząca Komisji 
Nazewnictwa Miejskiego

WIĘCEJ PATRONÓW NIŻ ULIC
NAZEWNICTWO

dokończenie ze str. 5

■ CH Wola Park 
31 grudnia galeria czynna  
w godz. 10–16, Auchan 7–19,  
Multikino: 10–14, Calypso Fit-
ness Club 8–16.
1 stycznia galeria nieczynna, 
Auchan nieczynny, Multikino: 
12–24, Calypso Fitness Club 
nieczynny.
6 stycznia galeria nieczynna, 
Auchan nieczynny, Multikino: 
10–24, Calypso Fitness Club 
nieczynny.

■ CH Fort Wola
24 grudnia galeria czynna  
w godz.  9–14, Real: 8–15.
25 grudnia galeria nieczynna, 
Real nieczynny.
26 grudnia galeria nieczynna, 
Real nieczynny.
31 grudnia galeria czynna  
w godz.  9–16, Real: 8–19 
1 stycznia galeria nieczynna, 
Real nieczynny.

■ CH Blue City
24 grudnia galeria  czynna  
w godz. 10-16
25 grudnia galeria  nieczynna
26 grudnia galeria  nieczynna
31 grudnia galeria czynna  
w godz. 10-16
1 stycznia galeria  nieczynna
6 stycznia galeria  nieczynna

■ CH Złote Tarasy
24 grudnia galeria czynna  
w godz.  9–15, Multikino: 9-13. 
25 grudnia galeria nieczynna, 
Multikino: 14-22.
26 grudnia galeria nieczynna, 
Multikino: 10-22.
31 grudnia galeria czynna  
w godz.  9–16, Multikino: 9-14.
1 stycznia galeria nieczynna, 
Multikino: 13-22.

■ CH Warszawa Wileńska
24 grudnia galeria  czynna   
w godz. 9-15, Carrefour 9-15.
CH Warszawa Wileńska w dniu 
25 grudnia galeria  nieczynna, 
Carrefour nieczynny.
26 grudnia galeria  nieczynna,  
Carrefour nieczynny.
31 grudnia galeria  czynna 9-15, 
Carrefour 7-18.
1 stycznia galeria  nieczynna, 
Carrefour nieczynny.

■ Małe osiedlowe sklepy
według przepisów mogą być 
czynne w dni wolne od pracy.

ZAKUPY
W ŚWIĘTA

Zmienia się skład Komisji ds. Nazewnictwa Miejskiego, ale pozostają stare problemy i wątpliwości. 
Chociaż, rzecz jasna, pojawiają się również nowe wyzwania.

CIEMNA STRONA MIASTA
■ 26-letni Karol W. wynajmował 
mieszkania, za które płacił go-
tówką, a następnie wynosił z nich 
sprzęt RTV i AGD oraz meble. 
Sprzedawał je przechodniom albo 
w lombardach. Łączna wycena 
skradzionych rzeczy to 8 tys. zł. 
Grozi mu do 5 lat więzienia.

■ 27-letni Michał K. zgłosił się 
na jedną z komend policji na 
Pradze-Północ i zgłosił rozbój. 
Twierdził, że po uderzeniu stracił 
przytomność. Po jej odzyskaniu 
zauważył brak dwóch telefonów 
komórkowych i 4300 zł. Jednak  
w trakcie dochodzenia pojawiło 
się wiele niejasności. Jak się oka-
zało, Michał K. chciał przywłasz-

czyć gotówkę należącą do jego 
szefa. Funkcjonariusze odzyskali 
skradzione pieniądze. Telefony 
komórkowe sprawca wyrzucił. 
Oskarżony przyznał się do zarzu-
conych mu czynów. 

■ Funkcjonariusze zostali we-
zwani na interwencję domową. 
Jak zeznają świadkowie, 17- letni 
Aleksander P. najpierw rozpoczął 
awanturę ze swoim ojczymem,  
a następnie chwycił nóż kuchen-
ny i ugodził go w plecy. Chłopak 
otrzymał dozór policyjny. 

■ 18-letni Piotr S. i 20-letni Jakub 
P. zostali zatrzymani przy zapar-
kowanych samochodach. Mieli 

przy sobie kluczyki od toyoty  
i rękawiczki. Jak się okazuje, byli 
poszukiwani. Kradli przeważnie 
toyoty, hondy, volkswageny. Gro-
zi im do 10 lat więzienia. 

■ Kazimierz M. okradał metodą  
„na policjanta”. W schwytaniu 
sprawcy pomogła 84-letnia ko-
bieta. Najpierw zadzwonił do niej 
pierwszy przestępca podający się 
za krewnego potrzebującego pie-
niędzy, a następnie drugi podający 
się za policjanta. Kobieta, chcąc 
pomóc funkcjonariuszom, przela-
ła na konto 40 tys. zł. Następnego 
dnia sytuacja powtórzyła się – 
lecz sprawca oczekiwał 50 tys. zł 
wypłaconych w gotówce. Kobieta 

nabrała podejrzeń i zadzwoniła 
na policję, tym razem tą prawdzi-
wą. Policjanci przejęli pieniądze  
i schwytali przestępcę. Kazimierz 
M. Usłyszał już część zarzutów, 
najbliższe trzy miesiące spędzi  
w celi. Grozi mu kara pozbawie-
nia wolności do 8 lat. 

■ Zabezpieczono próbki niele-
galnych perfum, które posiadał 
55-letni Bogdan Z. Mężczyzna 
wprowadzał w obieg niepraw-
dziwe kosmetyki ze znakami  
i nazwami zastrzeżonymi przez 
producentów. Grozi mu grzywna, 
kara ograniczenia wolności lub 
pozbawienia wolności do lat 2.

CS

KRONIKA POLICYJNA
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KONKURS
NA NAJLEPSZĄ

INICJATYWĘ
Od 2 stycznia do 9 lutego będzie 
można zgłaszać własne kandy-
datury do konkursu na najlep-
szą warszawską inicjatywę po-
zarządową 2014 roku.

W tym roku inicjatywy wal-
czyć będą w kategoriach:
■ Edukacja
■ Ekologia i środowisko
■ Kultura i sztuka
■ Pomoc społeczna
■ Projekty interdyscyplinarne 
■ Przestrzeń miejska
■ Społeczeństwo obywatelskie  
i prawa człowieka
■ Społeczność lokalna
■ Sport i rekreacja
■ Zdrowie.

Aby zgłosić inicjatywę do kon-
kursu, wystarczy wypełnić Kartę 
zgłoszenia inicjatywy dostępną na 
stronie www.ngo.um.warszawa.
pl i dostarczyć ją do Centrum Ko-
munikacji Społecznej ul. Senator-
ska 27, 00-099 Warszawa. Istnieje 
również możliwość zgłoszenia 
inicjatywy za pomocą formularza 
on-line dostępnego na stronie kon-
kursu.  

Więcej informacji na te-
mat konkursu, regulamin oraz 
szczegóły znajdują się na stronie  
ngo.um.warszawa.pl/konkurs-s3k
tor.                                             AK
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„To ruchliwe skrzyżowanie, na 
którym dochodzi do wielu kolizji” 
– napisał w interpelacji do władz 
miasta radny Michał Czaykowski 
(PO). Tłumaczy, że w sprawie in-
stalacji sygnalizacji w tym miejscu 
otrzymuje wiele głosów od miesz-
kańców.

„Zwracam się z uprzejmą 
prośbą o spowodowanie zamon-
towania świateł przy przejściu dla 
pieszych przy skrzyżowaniu ulic 
Nowolipki i Smoczej” – apeluje 
samorządowiec. I tłumaczy, że 
dochodzi tam nie tylko do koli-
zji, ale także do wymuszeń wobec 

osób starszych, które w większo-
ści mieszkają w tym rejonie. W 
okolicy są także żłobek, szkoła 
plastyczna, kościół św. Augustyna  
i przystanki autobusowe. Zdaniem 
radnego bezpieczeństwo na skrzy-
żowaniu powinno być większe 
również z powodu osób korzysta-
jących z tych obiektów.

Jak zapewnia wiceprezydent 
Jacek Wojciechowicz, Zarząd 
Dróg Miejskich przeanalizuje ce-
lowość takiej inwestycji. Jednak 
trzeba będzie wykonać tam po-
miar ruchu, a to wymaga czasu.            

 KM

Mieszkańcy apelują o montaż sygnalizacji na  
skrzyżowaniu ulic Nowolipki i Smoczej. Zarząd 
Dróg Miejskich sprawdzi, czy jest ona potrzebna.

KOMUNIKACJA

Od 20 do 21 grudnia autobusy  
i tramwaje będą kursowały zgodnie 
z sobotnim rozkładem jazdy. Me-
tro w sobotę zachowa kursy nocne,  
a w niedzielę pojedzie według roz-
kładu świątecznego. Pociągi SKM 
będą jeździły zgodnie ze świątecz-
nym rozkładem jazdy.

22 i 23 grudnia autobusy, tram-
waje, metro i pociągi SKM będą 
kursowały według rozkładów jazdy 
obowiązujących w dzień powsze-
dni. Nie będą kursowały linie: 304, 
307, 319, 320, 334, 356, 379, 460, 
ZS1, 14 i 41.

24 grudnia dla autobusów bę-
dzie obowiązywał sobotni rozkład 
jazdy. Nie będą kursowały linie 202, 
426, 900 i ZS1. Linie autobusowe: 
180 (przez cały dzień) oraz 101, 
122, 132, 138, 145, 162, 167, 186, 
189, 197, 504, 507, 512, 517, 520, 
523, 527, 709, 710, 718, 719, 723 
i 739 (tylko w porannym szczycie) 
będą częściej podjeżdżały na przy-
stanki. Ok. godziny 17 kursowanie 
zakończą 34 linie (102, 107, 117, 
118, 119, 121, 126, 129, 139, 165, 
168, 178, 182, 193, 195, 196, 201, 
204, 205, 206, 209, 211, 216, 219, 
222, 225, 227, 501, 504, 514, 518, 
717, 731, 735). ZTM ograniczy 

liczbę kursów 36 linii (105, 108, 
109, 112, 114, 115, 116, 124, 128, 
131, 149, 153, 160, 161, 169, 171, 
180, 181, 189, 190, 191, 192, 198, 
212, 218, 500, 503, 507, 509, 520, 
523, 702, 709, 728, 730 i 739). Od 
ok. godziny 17 autobusy przyspie-
szone będą zatrzymywały się na żą-
danie na wszystkich przystankach 
na trasie.

Tramwaje będą kursowały 
zgodnie z sobotnim rozkładem jaz-
dy. Zostanie zawieszone kursowa-
nie linii 14. Około godziny 17 za-

kończą kursowanie tramwaje linii: 
4, 6, 7, 8, 18, 24, 25, 27 i 28, a linie 1, 
17, 26 i 33 będą rzadziej podjeżdża-
ły na przystanki. Pociągi SKM będą 
jeździły zgodnie z rozkładem jazdy 
obowiązującym w dni powszednie, 
a metro według rozkładu sobotnie-
go, ale bez kursów nocnych.

25-26 grudnia autobusy, tram-
waje, metro i pociągi SKM będą 
kursowały zgodnie z rozkładem jaz-
dy dnia świątecznego. Zawieszone 
zostanie kursowanie linii: 118, 119, 
121, 126, 178, 182, 195, 196, 201, 

205, 206, 209, 212, 216, 219, 225, 
426, 501, 900 i ZS1, a na przystan-
ki żadziej przyjadą linie: 105, 109, 
114, 131, 160, 169, 171, 189, 190, 
191, 507, 509, 520, 523, 128, 503, 
112, 192, 149, 165, 218 i 500. Nie 
będą kursowały linie tramwajowe 
6, 8, 14 i 37. Tramwaje linii 1, 9, 17, 
26 i 33 będą kursowały według spe-
cjalnych rozkładów jazdy.

27 grudnia autobusy, tramwaje  
i metro jeździć będą na podstawie 
sobotniego rozkładu, a pociągi 
SKM – świątecznego.                             CS

KOMUNIKACJA NA PÓŁ GWIZDKA
ŚWIĘTA

W święta Bożego Narodzenia zawieszone zostaną niektóre linie tramwajowe i autobusowe, a cześć 
linii będzie jeździła według specjalnych rozkładów. 

BĘDĄ NOWE ŚWIATŁA 
NA UL. SMOCZEJ?

ORGANIZACJE
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W pierwszym roku po wyborach 
samorządowych prezydent War-
szawy dość skąpo dzieli groszem. 
– Wiadomo, do wyborów daleko – 
ironizuje opozycja. 

Wydatki ogólnomiejskie po-
chłoną 1,4 mld zł, a dzielnice 
dostaną zaledwie 339 mln zł na 
te drobniejsze, lokalne projekty.  
W sumie jest to spadek o 37 proc. 
w stosunku do tego roku. 

Urzędnicy tłumaczą to jednym 
zjawiskiem: po raz pierwszy od lat 
wśród istotnych pozycji w budże-
cie Warszawy nie pojawi się już 
„budowa metra”. Jednak nie znik-
nie z niego całkowicie. Realizację 
inwestycji zastąpi jej projektowa-
nie. W przyszłym roku na projekty 
kolejnych odcinków II linii metra 
miasto zamierza wydać 48 mln zł. 

Jednak te największe inwesty-
cje to budowa Trasy Świętokrzy-
skiej za 218 mln zł, ul. Nowolazu-
rowej (124 mln zł), wykup gruntów 
przy ul. Powstańców Śląskich (188 
mln zł), dokończenie zagospoda-
rowania brzegów Wisły (36 mln 
zł), budowa przedszkoli i żłobków 
oraz remonty w szpitalach i szko-
łach. 

Inwestycje w służbę zdrowia 
pochłoną 146 mln zł, w tym naj-
więcej ratusz zamierza wydać na 
Szpital Południowy na Ursynowie 
– 54 mln zł – i rozbudowę Szpitala 

Wolskiego – 24,4 mln zł. Kolejne 
blisko 15 mln zł kosztować będą 
remonty w szpitalach Praskim  
i Grochowskim. 

Najwięcej ma Wilanów

Wśród dzielnic podział wydat-
ków inwestycyjnych kształtuje się 
zupełnie inaczej niż w ostatnich 
latach. Po raz pierwszy na czo-
ło wysuwają się małe dzielnice 
– Wilanów i Praga-Północ. To ta 
ostatnia dostanie w 2015 r. najwię-
cej pieniędzy – ponad 39 mln zł, 
Wilanów – o milion mniej. Prezy-
dent Hanna Gronkiewicz-Waltz  
w kampanii wyborczej wiele 
mówiła o rozwoju prawej strony 
Wisły, obiecała między innymi  
1 mld zł na rewitalizację praskich 
kamienic. Na dobry początek jest 
10 mln zł, w tym na Pradze-Północ 
5,7 mln zł. O resztę trzeba będzie 
się dopominać w kolejnych la-
tach. Przy ul. Targowej za kolejne 
10 mln zł powstanie też Centrum 
Przedsiębiorczości, a przy ul. Ja-
giellońskiej – domy komunalne 
za 18 mln zł. Władze dzielnicy na 
wniosek mieszkańców zamierza-
ją też wyremontować wybieg dla 
brunatnych niedźwiedzi (176 tys. 
zł) oraz ucywilizować plażę Rusał-
ka przy Wybrzeżu Helskim (75 tys. 
zł). W Wilanowie z kolei dwie naj-

istotniejsze budowy to kompleks 
edukacyjny przy ul. Urszuli Ledó-
chowskiej i budowa kolejnego od-
cinka ul. Nowokabackiej. 

15 projektów na Żoliborzu

Najmniej doceniony w przy-
szłym roku może czuć się Żoli-
borz z budżetem inwestycyjnym 
na poziomie 6,6 mln zł. Na co 
to wystarczy? Na 15 drobnych 
projektów. Na przykład uszczel-
nienie fundamentów w pływalni  

przy ul. Potockiej (koszt – 5 tys. zł). 
Są też te kosztowniejsze – utwo-
rzenie nowego zieleńca za 52 tys. 
zł albo przebudowa oświetlenia na 
ul. Gojawiczyńskiej za 330 tys. zł. 

Przez ostatnie lata w ogonie 
dzielnic pod względem nowych 
budów wlokły się Bielany, któ-
rych projekty do realizacji można 
było policzyć na palcach jednej 
ręki. W przyszłym roku będą mu-
siały sobie poradzić z „zawrotną” 
kwotą 16 mln zł między innymi na 
przebudowę dwóch dróg, budowę 

przedszkola przy ul. Samogłoski 
oraz żłobka przy ul. Tołstoja. Na 
Bielanach powstanie też kolejna  
w Warszawie wieża dla jerzyków.

To na razie tylko projekt przy-
szłorocznego budżetu miasta. Rada 
Warszawy dopiero rozpoczyna nad 
nim prace. Możliwe są więc jesz-
cze spore zmiany. – Przewiduję, że 
budżet uda się uchwalić dopiero 
w połowie stycznia – ocenia szef 
klubu Platformy Obywatelskiej w 
Radzie Warszawy Jarosław Szo-
stakowski.                            Jark

JEDNA SZÓSTA INWESTYCJI W DZIELNICACH
Po raz pierwszy od ośmiu lat w 2015 r. budżet inwestycyjny miasta drastycznie zmaleje! Ratusz przeznaczy na wielkie i mniejsze 
budowy „tylko” 1,8 mld zł z blisko 14-miliardowej kasy miasta. To o ponad 1 mld zł mniej niż w tym roku.

FINANSE

Trzy zdrowe i odrobaczone trzy-
miesięczne kociaki szukają ko-
chających domów. Dyzio (biały  
z burymi uszkami), Zyzio (czarny) 
i Gryzia (biało-bura) urodziły się 
jako niechciane dzieci domowej, 
niewysterylizowanej kotki. 

Jako 5-tygodniowe maleństwa 
miały zostać utopione, ale udało 
się je uratować. Teraz są radosne, 
rozbrykane i bardzo towarzyskie.

Lubią spać wtulone w siebie 
oraz przesiadywać u człowieka na 
kolanach. Szukają domu w dwupa-
ku albo tam, gdzie jest młody kot. 
Wymagane zabezpieczenie okien, 

podpisanie umowy adopcyjnej 
oraz wielkie serce dla kotów.

Kontakt pod numerem telefonu: 
601 986 918.         

KOCIAKI SZUKAJĄ DOMÓW
Trzy zdrowe i odrobaczone trzymiesięczne kociaki szukają kochających 
domów. 

ZWIERZĘTA

Jak poinformował Urząd Dziel-
nicy Praga-Południe, trasa linii 
zostanie poprowadzona od ronda 
przy ul. Rechniewskiego, ulica-
mi J. Nowaka-Jeziorańskiego, 
Poligonową, Ostrobramską, al. 
Stanów Zjednoczonych, mostem 
Łazienkowskim, Trasą Łazien-
kowską do Metra Politechnika.  

– O uruchomienie linii 151 
zabiegali mieszkańcy Gocławia - 
przypomina rzecznik Pragi-Połu-
dnie Jerzy Gierszewski. – Władze 
dzielnicy szybko zareagowały na 

te starania, uznając je za bardzo 
zasadne. Z budżetu dzielnicy wy-
asygnowano środki i przystąpio-
no do budowy niezbędnych wiat 
przystankowych i zatok. 

Między ul. Kapelanów i  ul. 
Fieldorfa powstało siedem no-
wych przystanków za kwotę pra-
wie 700 tys. złotych.

–  Są uzasadnione nadzieje, że 
od lutego mieszkańcy Gocławia 
pojadą autobusem nr 151 - zapo-
wiada Jerzy Gierszewski. 

CS        

151 NA GOCŁAW
Wszystko wskazuje na to, że mieszkańcy  
Gocławia od lutego 2015 roku będą mogli jeździć 
linią autobusową nr 151.

KOMUNIKACJA
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Falenicka wydma, znana amato-
rom biegania, to teren leśny poło-
żony niedaleko Szkoły Podstawo-
wej nr 124 przy ul. Bartoszyckiej. 
Najłatwiej dostać się tam SKM. 
Wysiada się na stacji PKP Faleni-
ca i po krótkim spacerze dociera 
na miejsce. Można również doje-
chać samochodem. 

Trasa biegu (pętla) liczy  
3,3 km, jest stale oznakowana, 
więc nie zgubimy się nawet, gdy 
pojedziemy tam w celach trenin-
gowych, a nie na zawody, podczas 
których organizatorzy umiesz-
czają dodatkowe drogowskazy. 
Podczas zawodów deklaruje-
my zamiar pokonania jednego, 
dwóch lub trzech okrążeń. Suma 
przewyższeń na najdłuższej tra-
sie to 255 metrów! Jest to zatem 
naprawdę ciężki bieg. Swoich 
sił można będzie spróbować  

10 stycznia, 24 stycznia, 7 lutego 
i 21 lutego. Finał oraz wręczenie 
nagród i okolicznościowych me-
dali odbędą się na zakończeniu 
cyklu 14 marca. Na stronie: www.
orienteering.waw.pl dostępne są 
zapisy na poszczególne terminy.

W samo południe 3 stycznia 
2015 r. w parku Skaryszewskim na 
dystansie 8 km odbędzie się rów-
nież tradycyjny Bieg Noworocz-
ny, organizowany przez dzielnicę 
Praga-Południe. Każdy uczestnik 
otrzyma specjalny noworoczny 
medal oraz ciepły posiłek na me-
cie. Dla zwycięzców przewidzia-
no atrakcyjne nagrody. Szczegóły 
oraz formularz zapisów dostępne 
są na stronie internetowej: www.
biegi.waw.pl.

To jeszcze nie wszystko!  
W każdą sobotę o godz. 9 rano w 
parku Skaryszewskim odbywa się 

bieg Parkrun. Całkowicie bezpłat-
nie, w miłej towarzyskiej atmosfe-
rze można pościgać się na dystan-
sie 5 km. Organizatorzy  oczekują 
jedynie wygenerowania kodu  

za pośrednictwem strony interne-
towej: www.parkrun.pl/warsza-
wa-praga. Trzeba będzie zeskano-
wać go na mecie.

        Katarzyna Olszewska

ZIMOWE BIEGANIE W WARSZAWIE
Cykl Zimowych Biegów Górskich Falenica 2014/2015 wystartował 13 grudnia. W samo południe  
3 stycznia 2015 r. w parku Skaryszewskim na dystansie 8 km odbędzie się również tradycyjny Bieg 
Noworoczny.

SPORT

W weekend karate-dō połączy 
pokolenia. W sali sportowej Gim-
nazjum nr 113 (ul. Promienista 
12A) odbędą się zajęcia, podczas 
których będzie można poznać 
podstawy tego kontaktowego 
sportu, a także zasady samoobro-
ny i udzielania pierwszej pomocy.
Wstęp na zajęcia jest bezpłatny.
 
Plan weekendowych treningów:

Piątek, 19 grudnia, w godz.  
16– 21.
godz.16 – Karate-dō, jako forma 
utrzymania zdrowia,
godz. 17.30 – Zen. Nasza postawa 
wobec wyzwań XXI wieku,
godz. 18.30 – Naucz się bronić. 
Samoobrona: zagadnienia praw-
ne, wprowadzenie do zajęć oraz 
praktyczna nauka samoobrony,
godz. 20 – Nauka udzielania 
pierwszej pomocy.
 
Sobota, 20 grudnia, w godz.  
10– 20.
godz. 10 – Karate-dō, jako forma 
utrzymania zdrowia,
godz. 12.30 – Zen. Nasza postawa 
wobec wyzwań XXI wieku,
godz. 13.30 – Naucz się bronić. 
Samoobrona: zagadnienia praw-
ne, wprowadzenie do zajęć oraz 
praktyczna nauka samoobrony,
godz. 16.00 – Karate-dō, jako for-
ma utrzymania zdrowia,
godz. 17.30 – Naucz się bronić. 
Samoobrona: zagadnienia praw-
ne, wprowadzenie do zajęć oraz 
praktyczna nauka samoobrony,
godz. 18.30 – Nauka udzielania 
pierwszej pomocy.
 
Niedziela, 21 grudnia, w godz. 
10 – 14.
godz. 10 – Karate-dō, jako forma 
utrzymania zdrowia,
godz. 11 – Naucz się bronić. Sa-
moobrona: zagadnienia prawne, 
wprowadzenie do zajęć oraz prak-
tyczna nauka samoobrony,
godz. 12 – Nauka udzielania 
pierwszej pomocy.
 

Wszyscy uczestnicy, którzy 
zarejestrują się wcześniej otrzy-
mają dyplomy udziału oraz zapro-
szenia na „Weekend z mistrzami 
karate”. 

Rejestracji/zgłoszenia udziału 
należy dokonać na adres: szkole-
nia@shodan.pl.

KARATE  
BEZ TAJEMNIC


